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PM Rotel I & Rotel IV (Dnr KS 2021/1334) 
 
 
Ingen elev ska nekas särskilt stöd på grund av otillräck-
lig budget 
 

Skrivelse från Jan Valeskog m.fl. (alla S) 
 

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 
Skrivelsen besvaras med hänvisning till vad som sägs i stadens promemoria. 
 

 
Föredragande borgarråden Anna König Jerlmyr och Isabelle Smedberg-
Palmqvist anför följande. 

 
Ärendet 
 
Jan Valeskog m.fl. (alla S) har lämnat in en skrivelse till kommunstyrelsen om att 
ingen elev ska nekas särskilt stöd på grund av otillräcklig budget. Skribenterna menar 
att de elever som behöver mest stöd i skolan har drabbats av besparingar och att 
Stockholms stads skolor är kraftigt underfinaniserade. Skribenterna föreslår därför att 
staden skyndsamt utreder hur många barn totalt i staden som har nekats särskilt stöd 
med hänvisning till budget samt att staden inför en anmälningsplikt för grundskolan 
och gymnasiet för när man inte förmår att ge eleven undervisning i enlighet med 
skollagen med hänvisning till budget. 

 
Beredning 

 
Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret. 

Stadsledningskontoret vill understryka vikten av att alla elever som har rätt till 
särskilt stöd får det i stadens skolor. 
 
Våra synpunkter 
 
För den grönblåa majoriteten är frågan om särskilt stöd till elever som behöver det en 
mycket prioriterad fråga. Därför har vi säkerställt stödet till resursskolor genom infö-
randet av ett strukturbidrag för varje stockholmselev i fristående resursskolor. Här-
med har vi bidragit till att trygga förutsättningarna för dessa skolor att bedriva sin 
verksamhet, vilken är vida uppskattad bland elever och vårdnadshavare. Därutöver 
har regionala särskilda undervisningsgrupper, RSU, börjat byggas upp. Precis som 
stadsledningskontoret anför i sitt tjänsteutlåtande, är syftet med dessa att ge fler ele-
ver möjlighet till stöd nära hemmet. De ska finnas i alla stadsdelsområden eller skol-
områden och omfatta 250 platser hösten 2023 när de ska vara fullt utbyggda. Vidare 
så har vi infört en ny grundersättning för särskilda undervisningsgrupper på 75 000 
kr per elev.  
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Sammantaget har den grönblåa majoriteten genomfört historiskt stora satsningar 
på särskilt stöd för elever som behöver det. Frågan är och förblir prioriterad för oss. 
Vi noterar att Socialdemokraterna i sin skrivelse anför ett exempel på en skola, som 
inte faller under stadens rådighet, för att stärka sin tes om att elever i staden nekas 
tillgång till särskilt stöd. Det är djupt oseriöst dels på grund av de anledningar vi an-
fört ovan, dels för att, liksom stadsledningskontoret framhåller i sitt tjänsteutlåtande, 
grundskolorna och gymnasieskolorna i egen regi har under såväl 2020 som 2021 re-
dovisat överskott. Det finns därmed inga belägg för att det särskilda stödet i stadens 
skolor skulle vara underfinansierat eller att elever, som har behov av särskilt stöd, 
inte får det på grund av budgetskäl. I väntan på ny nationell lagstiftning kring 
tilläggsbelopp och resursskolor har den grönblåa majoriteten i Stockholms stad ge-
nomfört flera åtgärder för att finansiera det särskilda stödet och skapa långsiktiga för-
utsättningar för elever i behov av särskilt stöd. 

I övrigt hänvisar vi till stadsledningskontorets tjänsteutlåtande.  
Vi föreslår att borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar föl-

jande. 
Skrivelsen besvaras med hänvisning till vad som sägs i stadens promemoria. 
 

 
Stockholm den 30 mars 2022 
 
ANNA KÖNIG JERLMYR OCH ISABEL SMEDBERG-PALMQVIST 
 
Bilaga 

Skrivelse om ingen elev ska nekas särskilt stöd på grund av otillräcklig budget. 
 
Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådens förslag. 

 
Reservation anfördes av borgarråden Emilia Bjuggren och Kadir Kasirga (båda S) 
enligt följande. 
 
Vi föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

1. Att besluta i enlighet med skrivelsens förslag 
2. Att därutöver anföra  

 
Det var mycket graverande uppgifter som framkom i socialförvaltningens rapport i höstas: 

”Det förekom bland dessa ärenden fall där skolan uttalat klargjorde att det inte fanns ut-
rymme i budget för särskilt stöd utifrån barnets behov, varför socialtjänsten behövde kopplas 
in.” 

Detta föranledde den skrivelse till kommunstyrelsen som vi nu behandlar. Vårt krav var 
att staden måste utreda hur många barn som inte har fått stöd med hänvisning till otillräcklig 
budget. Tyvärr undviker svarande borgarråd helt att svara på frågeställningen. Borgarråden 
berättar istället om det strukturbidrag som beslutats om till de fristående resursskolorna. Det 
stödet är välkommet och något som vi stöder, dock är det inte vad skrivelsen handlar om. Vi 
vidhåller att staden måste ta uppgifterna som framkommer i socialförvaltningens rapport på 
större allvar. 

I svaret anser borgarråden att det är ”djupt oseriöst” att oroas över att elever inte får det 
stöd de har rätt till bara för att det aktuella fallet rörde en fristående skola. Detta är häpnads-
väckande. För det första var skolformen inget som angavs i socialförvaltningens rapport, och 
för de eleverna som drabbas är det inte heller relevant. För det andra är finans- och skolbor-
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garrådet ansvariga för alla elever i Stockholms stad, oavsett vilken skolform de har valt. Att 
helt negligera problematiken med uteblivet stöd bara för att det rör en fristående skola är oac-
ceptabelt. Även om skolinspektionen har tillsynsplikt är det Stockholms stads budget som fi-
nansierar de fristående skolorna. Grundproblemet kvarstår således.  

Därmed kvarstår vi vid den kritik vi lyfter fram i skrivelsen. Den grönblåa majoriteten 
vägrar inse att de undermåliga skolbudgetar som lagts under mandatperioden har fått konse-
kvenser för stadens skolor. Besparingar har behövt göras. Att skolorna har gjort överskott un-
der 2020 och 2021 beror inte på budgeten, utan helt och hållet på det statliga stöd som getts 
under pandemin, framförallt för att staten tagit skolornas sjuklönekostnader. Det är på grän-
sen till ohederligt att påstå något annat. Vidare skriver stadsledningskontoret ”Några bespa-
ringskrav har inte förekommit”. Men en budget för år 2020 som inte ens täckte pris- och löne-
ökningar var inget annat en ett besparingskrav för rektorerna.   

Vi uppmanar den grönblåa majoriteten att läsa Socialförvaltningens rapport ”Kvalitets-
granskning Handläggning av barnärenden 0-12 år” och lyssna till skolorna när de ropar efter 
mer resurser för stöd till elever med särskilda behov. Det är beklagligt att det ledande styret i 
Stockholm inte kan ta till sig kritik och därefter göra om och göra rätt. Alla Stockholms ele-
ver måste ges chans att klara av skolan.  

 
Kommunstyrelsen 

 
Reservation anfördes av Karin Wanngård, Jan Valeskog, Emilia Bjuggren och Kadir 
Kasirga (alla S) med hänvisning till Socialdemokraternas reservation i borgarrådsbe-
redningen. 
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Remissammanställning 
 
Ärendet 
 
Jan Valeskog m.fl. (alla S) har lämnat in en skrivelse till kommunstyrelsen om att 
ingen elev ska nekas särskilt stöd på grund av otillräcklig budget. Skribenterna menar 
att de elever som behöver mest stöd i skolan har drabbats av besparingar och att 
Stockholms stads skolor är kraftigt underfinaniserade. Skribenterna föreslår därför att 
staden skyndsamt utreder hur många barn totalt i staden som har nekats särskilt stöd 
med hänvisning till budget samt att staden inför en anmälningsplikt för grundskolan 
och gymnasiet för när man inte förmår att ge eleven undervisning i enlighet med 
skollagen med hänvisning till budget. 
 
Beredning 
 
Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret.  
 
Stadsledningskontoret 
 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 8 mars 2022 har i huvudsak föl-
jande lydelse. 
 
Stadsledningskontoret vill understryka vikten av att alla elever som har rätt till särskilt stöd 
får det i stadens skolor. Under mandatperioden har staden arbetat aktivt med att tillgodose be-
hovet av särskilt stöd, bland annat genom platser i särskilda undervisningsgrupper på olika ni-
våer. Förutom stadens centrala grupper med särskild inriktning, CSI, har regionala särskilda 
undervisningsgrupper, RSU, börjat byggas upp. Målsättningen är att RSU, som ger fler elever 
möjlighet till stöd nära hemmet, ska finnas i samtliga stadsdelsnämndsområden eller skolom-
råden och omfatta 250 platser när den är fullt utbyggd till höstterminen 2023. Fler RSU avlas-
tar CSI, underlättar återgång till ordinarie verksamhet samt minskar reskostnader och restider. 

I rapporten som skribenterna hänvisar till görs ingen skillnad mellan fristående och kom-
munala skolor. Det fall i rapporten där det anges att skolan angav utrymme i budget som skäl 
till uteblivet stöd avser en fristående grundskola och då är det Skolinspektionen som har an-
svaret för tillsyn och kontroll av skollagens efterlevnad. 

Både grundskolorna och gymnasieskolorna i egen regi har under såväl 2020 som 2021 re-
dovisat överskott. Även för verksamhetsstöd och tilläggsbelopp har utbildningsnämnden re-
dovisat årliga överskott under mandatperioden. Den totala budgetramen har därmed inte be-
gränsat möjligheten till ersättning. Några besparingskrav har således inte förekommit. Dess-
utom har utbildningsnämnden under 2021 beslutat om ett riktat strukturbidrag på 158 tkr in-
klusive momskompensation per elev i fristående resursskolor, för att skapa mer förutsägbara 
och hållbara förutsättningar för dessa verksamheter. Stadsledningskontoret ser därför inte att 
kommunfullmäktiges budgettilldelning till skolverksamheten eller utbildningsnämndens av-
sättning till verksamhetsstöd och tilläggsbelopp är otillräcklig. 

Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen beslutar att skrivelsen besvaras med 
hänvisning till vad som sägs i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 
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